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Journal nr.: 

011343-2012 
Sag nr.  108 
 
 
Lysanlæg på Slangerup Speedway 

Lovgrundlag: Intet. 

Sagsfremstilling: Slangerup Speedway Klub har trænings- og stævnefaciliteter på speedwayan-
lægget i udkanten af Slangerup by. 

Medlemstallet udgøres aktuelt af 36 medlemmer under 25 år og 68 medlem-
mer over 25 år. 

I bestræbelserne på at fastholde sit høje nationale niveau ansøger Slangerup 
Speedway Klub om tilskud til etablering af lysanlæg på speedwayanlægget. 

Etablering af tilstrækkelig lyskapacitet giver således mulighed for at afvikle 
stævner også i ydersæsonernes aftentimer, ligesom TV-dækning muliggøres. 

Slangerup Speedway har indhentet flere tilbud på det ønskede lysanlæg, lige-
som adskillige fonde (Spies-Carlsberg, FOG fonden m.fl.) er ansøgt om tilskud 
til finansiering af lysanlægget. 

Efter gennemgang af de indkomne tilbud på lysanlæg har Slangerup Speed-
way Klub besluttet at indstille to af tilbuddene til Kultur-, Fritid- og Idrætsud-
valgets endelige beslutning om leverandør. Der er for begge tilbudsgivere tillid 
til, at de kan levere og etablere et lysanlæg, der kan sikre en lyskvalitet, som 
er tilstrækkelig til stævneafvikling og TV-dækning på Slangerup Speedwayan-
læg. 

Tilbuddene er : 

A: 1.480.108,95 kr.  

B: 1.429.175,00 kr.  

Slangerup Speedway meddeler, at de ansøgte fonde endnu ikke har behandlet 
klubbens ansøgning, og at flere af fondene tidligst holder møde i november 
2012, men ikke kan garantere, at klubbens ansøgning vil blive behandlet på 
førstkommende møde. 

Som følge af finanskrisen er det en generel erfaring, at fonde pt. blot giver 
sparsomme afkast, men at fondsstøtte - på baggrund af de talrige fondsan-
søgninger i den konkrete sag - dog ikke er udelukket.  
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Det foreslås derfor, at et eventuelt kommunalt tilskud, finansieret af idrætsfa-
cilitetspuljen, gives til dækning af den fulde omkostning, men med reduktion i 
tilfælde af fondsstøtte. 

Frederikssund Idrætsråds udtalelse: 

"Vi har tidligere svaret at Slangerup Speedway er et stort aktiv for kommunen 
og selvom der nu foreligger tilbud, hvor det billigste tilbud er stort, mener vi 
det er relevant at få lavet lysanlægget".  

Bevilling: Idrætsfacilitetspuljen. 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Såfremt projektet prioriteres at udvalget, anvises finansiering ved udvalgets 
Idrætsfacilitetspulje.  

I forbindelse med vedtagelsen af Budget 2012 blev der meddelt anlægsbevil-
ling til Idrætsfacilitetspuljen i 2012, anlægsprojekt nr. 318006. Den nærmere 
prioritering af puljen foretages herefter af Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget 
uden at skulle forelægges Økonomiudvalg og Byråd. Puljen udgør, inkl. over-
førsler fra 2011, 3.275.613 kr. i 2012, hvoraf 1.786.540 kr. endnu ikke er prio-
riteret til konkrete projekter. I udkastet til Budget for 2013 udgør puljen 
2.046.168 kr. om året (2013-prisniveau). 

Bemærk at der på mødet forelægges 4 ansøgninger til idrætsfacilitetspuljen. 
Såfremt alle ansøgninger tilgodeses, vil den samlede disponering af puljen 
udgøre ca. 2,2-2,4 mio. kr. og vil overstige den del af puljen for 2012, der 
endnu ikke er disponeret. Den overskydende del vil kunne gennemføres i 2013 
forudsat at Budget 2013 vedtages med en videreførelse af idrætsfacilitetspul-
jen. 

Indstilling: Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstiller til Kultur-, Fritid- og Idrætsud-
valget, at: 

1. Udvalget drøfter sagen og træffer beslutning.  

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Der bevilges 1.1 mio. kr. med forventning om, at foreningen selv skaffer rest-
finansieringen ved fondsmidler. 
 

Bilag: Ansøgning om tilskud til etablering af lysanlæg - Slangerup Speedway 
Anlægsønsker - Status oktober 2012 

 

http://www.frederikssund.dk/media(23210,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(23226,1030).pdf
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Journal nr.: 

018552-2012 
Sag nr.  109 
 
 
Omlægning af grusbane i Jægerspris til 
græsbane 

Lovgrundlag: Intet. 

Sagsfremstilling: Grusbanen ved Jægerspris Skole, som i vinterhalvåret anvendes af den lokale 
fodboldklub, JIK, er stærkt nødlidende primært som følge af et hårdt kompri-
meret drænlag og kan ikke længere tjene sit formål. Grusbanen er anlagt i 
1970´erne og med de metoder, som den gang var foreskrevet. 

Ekstern ekspertise har klargjort, at uagtet hvilket formål grusbanen fremover 
skal tjene (grus-kunststof-naturgræs), skal der ske en totalomlægning af det 
nuværende dræn- og slidlag samt tilføres yderligere drænrør og oprensning af 
de bestående drænrør, som í dag ved selv mindre nedbør ikke kan hindre "sø-
dannelser", hvilket gør banen uanvendelig. "Søerne" afvander ned over tilsku-
erskrænten til opvisningsbanen, hvorved denne undermineres. 

JIK Fodbold er især af hensyn til sine børne- og ungdomsaktiviteter afhængige 
af at kunne tilbyde vintertræning på en lysbane med et underlag, der ikke 
udgør en fare for spillerne (vand/is/ujævnheder). 

JIK Fodbold er indstillet på ikke længere at råde over en grusbane - endsige 
kunstgræsbane - men finder i stedet en løsning med omlægning fra grus til 
naturgræs tålelig, idet en græsbane ved en reguleret adgang vil kunne udgøre 
et lokalt alternativ til kunstgræsanlæggene, som JIK primært ansøger om til 
voksenhold. 

I erkendelse af at Jægerspris Skoles brugere ikke - som foreskrevet - anven-
der cykelstien mellem skolens to afdelinger, men går den korteste vej via 
grusbanen, vil der være behov for at afgrænse gangstien fra naturgræsbanen 
med et hegn, ligesom en indhegning af idrætsarealer generelt er nødvendig, 
hvis disse skal tjene deres primære formål. 

Kultur- og fritidssekretariatet har afholdt besigtigelser, møder og briefinger 
med fagspecifik ekspertise og efterfølgende indhentet tilbud på dels den be-
skrevne nødvendige omlægning af dræn- og slidlag på grusbanen dels pris på 
hegn. 

Tilbuddet udgør 398.000 kr. for baneomlægning og 88.400 kr. for hegn eller i 
alt 486.400 kr. 
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En omlægning til kunstgræs vil overslagsmæssigt koste nævnte 398.000 kr. + 
1.500.000 kr. til græstæppe m.v. + 300.000 kr. til total-indhegning og flise-
gange eller i alt 2.198.000 kr. Hertil kommer eventuelt optimering af lysan-
lægget. 

JIK Fodbold har 201 medlemmer under 25 år og 71 medlemmer over 25 år. 

Udtalelse fra Frederikssund Idrætsråd: 

"Som vi tidligere har skrevet ved andre vedligeholdelses opgaver, må vi endnu 
engang opfordre kommunen til at få udarbejdet renoveringsplan for de eksi-
sterende faciliteter, som er et indsatsområde i den Idrætspolitiske strategi. Vi 
kan ikke have at vore anlæg forfalder, så selvfølgelig skal opgaverne udføres". 

Bevilling: Idrætsfacilitetspuljen. 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Såfremt projektet prioriteres at udvalget, anvises finansiering ved udvalgets 
Idrætsfacilitetspulje.  

I forbindelse med vedtagelsen af Budget 2012 blev der meddelt anlægsbevil-
ling til Idrætsfacilitetspuljen i 2012, anlægsprojekt nr. 318006. Den nærmere 
prioritering af puljen foretages herefter af Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget 
uden at skulle forelægges Økonomiudvalg og Byråd. Puljen udgør, inkl. over-
førsler fra 2011, 3.275.613 kr. i 2012, hvoraf 1.786.540 kr. endnu ikke er prio-
riteret til konkrete projekter. I udkastet til Budget for 2013 udgør puljen 
2.046.168 kr. om året (2013-prisniveau). 

Indstilling: Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstiller til Kultur-, Fritid- og Idrætsud-
valget, at: 

1. Udvalget drøfter sagen og træffer beslutning. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Ansøgningen imødekommes. 
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Journal nr.: 

012332-2012 
Sag nr.  110 
 
 
Beachvolleybaner, Marbæk Strand 

Lovgrundlag: Intet 

Sagsfremstilling: Frederikssund Kommune har i årtier rådet over 2 beachvolleyball-baner på 
Marbæk Strand. Banerne er oprindeligt anlagt i et samarbejde mellem Frede-
rikssund Kommune og den lokale Frederikssund Volleyball Klub, der har stået 
for den daglige drift af banerne i sommerhalvåret, mens Frederikssund Kom-
munes Vej- og Parkafdeling har tilført banerne sand samt foretaget trimning af 
bevoksningen, så banerne ikke gror til, idet banerne principielt indgår som et 
element i kommunens stisystem. 

I dag er banerne nedslidte og nødlidende, ligesom bevoksningen på og om-
kring banerne har umuliggjort fortsat brug af banerne, der ellers har et vok-
sende potentiale ved den stigende udbredelse af beachvolley. 

Frederikssund Volleyball Klub (FVK) har på møde med Vej, Park og Miljø, juni 
2012, fået tilsagn om dennes rydning af banearealet, såfremt FVK efterfølgen-
de genetablerer banerne til offentlig benyttelse. 

En genoprettelse af banerne til det oprindelige, skrabede niveau vil ikke kunne 
tilfredsstille borgernes krav til en beachvolleyball-bane og vil påny medføre en 
hurtig nedslidning. 

FVK har derfor indhentet to alternative tilbud på en professionel retablering og 
nyanlæg af banerne, så disse kan opfylde kravene til et funktionelt beachvol-
ley-anlæg. 

Tilbuddene adskiller sig hinanden, dels prismæssigt, dels med hensyn til om-
fang. 

Det dyreste tilbud andrager 234.258 kr. (excl . moms), men er altomfattende 
og uden forbehold, men det billigste tilbud andrager 155.238,75 kr., men er 
bundet op på flere forbehold. 

FVK har 41 medlemmer under 25 år og 39 medlemmer over 25 år. 

Udtalelse fra Frederikssund Idrætsråd: 

"Som vi tidligere har skrevet ved andre vedligeholdelses opgaver, må vi endnu 
engang opfordre kommunen til at få udarbejdet renoveringsplan for de eksi-
sterende faciliteter, som er et indsatsområde i den Idrætspolitiske strategi. Vi 
kan ikke have at vore anlæg forfalder, så selvfølgelig skal opgaverne udføres". 
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Bevilling: Idrætsfacilitetspuljen. 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Såfremt projektet prioriteres at udvalget, anvises finansiering ved udvalgets 
Idrætsfacilitetspulje.  

I forbindelse med vedtagelsen af Budget 2012 blev der meddelt anlægsbevil-
ling til Idrætsfacilitetspuljen i 2012, anlægsprojekt nr. 318006. Den nærmere 
prioritering af puljen foretages herefter af Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget 
uden at skulle forelægges Økonomiudvalg og Byråd. Puljen udgør, inkl. over-
førsler fra 2011, 3.275.613 kr. i 2012, hvoraf 1.786.540 kr. endnu ikke er prio-
riteret til konkrete projekter. I udkastet til Budget for 2013 udgør puljen 
2.046.168 kr. om året (2013-prisniveau). 

Indstilling: Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstiller til Kultur-, Fritid- og Idrætsud-
valget, at: 

1. Udvalget drøfter sagen og træffer beslutning. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Sagen udsættes til behandling på udvalgets december møde, da udgiften ikke 
kan rummes af idrætsfacilitetspuljen i 2012. 
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Journal nr.: 

019447-2012 
Sag nr.  111 
 
 
Udvidelse af redskabsrum i Solbakke-
hallen, Dalby 

Lovgrundlag: Intet. 

Sagsfremstilling: Dalby Idrætsforening, der udøver sine indendørs aktiviteter i Solbakkehallen, 
ansøger om midler til udvidelse af redskabsrummet i tilknytning til hallen. 

Det nuværende redskabsrum blev for nogle år siden bygget og - for 75 % 
vedkommende - betalt af Dalby Idrætsforening. Aktiviteterne i hallen har imid-
lertid gjort behovet for en udvidelse påkrævet. 

Udvidelsen omfatter 40 m2. 

Dalby Idrætsforening har 267 medlemmer under 25 år og 271 medlemmer 
over 25 år. 

Den samlede pris (excl. moms) udgør 172.589 kr.  

Udtalelse fra Frederikssund Idrætsråd: 

"Ansøgning fra Dalby Idrætsforening om udvidelse af redskabsrum i Solbakke-
hallen. Såfremt behovet her og nu er stort bør det naturligvis bygges".  

Bevilling: Idrætsfacilitetspuljen. 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Såfremt projektet prioriteres at udvalget, anvises finansiering ved udvalgets 
Idrætsfacilitetspulje.  

I forbindelse med vedtagelsen af Budget 2012 blev der meddelt anlægsbevil-
ling til Idrætsfacilitetspuljen i 2012, anlægsprojekt nr. 318006. Den nærmere 
prioritering af puljen foretages herefter af Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget 
uden at skulle forelægges Økonomiudvalg og Byråd. Puljen udgør, inkl. over-
førsler fra 2011, 3.275.613 kr. i 2012, hvoraf 1.786.540 kr. endnu ikke er prio-
riteret til konkrete projekter. I udkastet til Budget for 2013 udgør puljen 
2.046.168 kr. om året (2013-prisniveau). 

Bemærk at der på mødet forelægges 4 ansøgninger til idrætsfacilitetspuljen. 
Såfremt alle ansøgninger tilgodeses, vil den samlede disponering af puljen 
udgøre ca. 2,2-2,4 mio. kr. og vil overstige den del af puljen for 2012, der 
endnu ikke er disponeret. Den overskydende del vil kunne gennemføres i 2013 
forudsat at Budget 2013 vedtages med en videreførelse af idrætsfacilitetspul-
jen. 
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Indstilling: Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstiller til Kultur-, Fritid- og Idrætsud-
valget, at: 

1. Udvalget drøfter sagen og træffer beslutning. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Ansøgningen imødekommes. 
 

Bilag: Udvidelse af redskabsrum 

 

 

http://www.frederikssund.dk/media(23223,1030).pdf
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Journal nr.: 

016855-2010 
Sag nr.  112 
 
 
Græse Gamle Skole 

Lovgrundlag: Intet  

Sagsfremstilling: Med henblik på at genåbne for udlejning af Græse Gl. Skole til private borgere 
i Frederikssund Kommune har sekretariatet i samarbejde med Brugerrådet for 
Græse Gl. Skole udarbejdet materiale og aftalt arbejdsgange omkring udlej-
ningen af overskudskapacitet. Overskudskapacitet er den tid Frederikssund 
Kommune og foreningerne ikke disponerer over. 

Ansøgning om leje af Græse Gl. Skole vil udelukkende kunne ske via kommu-
nens hjemmeside. 

Priserne for leje vil blive fremskrevet med almindelig fremskrivningstakst, dog 
således at beløbene altid vil være i runde tal.  

Priserne vil indgå i det kommunale takstblad. 

Til information om leje af skolen er der udarbejdet tre dokumenter: 

• Lejevilkår  
• Praktiske oplysninger  
• Tjekliste ved aflevering efter lejemål 

Lejevilkårene skal godkendes af Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget . 

Der åbnes for leje af Græse gl. Skole efter udvalgets godkendelse af lejevilkå-
rene. 

Bevilling: Ingen 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

 

Indstilling: Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstiller til Kultur-, Fritid- og Idrætsud-
valget, at: 

1. Udvalget godkender udkast til lejevilkår. 

Tidligere beslutninger:  
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Beslutninger: Et flertal bestående af Grethe Olsen (F), Anne-Lise Kuhre (A), Jens Ross An-
dersen (V), Jesper Wittenburg (A), Kenneth Jensen (A) og Lis Olsen (V) god-
kender lejevilkårene. 
 
Hanne Kyvsgaard (C) kan ikke godkende vilkårene, idet det ikke er en opgave 
kommunen skal påtage sig. 
 

Bilag: Græse Gamle Skole - udkast til lejevilkår - oktober 2012 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(23216,1030).pdf
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Journal nr.: 

007394-2012 
Sag nr.  113 
 
 
Slangerup Miniby 

Lovgrundlag: Intet 

Sagsfremstilling: Foreningen "Slangerup Miniby" har ansøgt Frederikssund Kommune om et 
areal til etablering af "Slangerup Miniby", der er en genskabelse - i størrelses-
forholdet 1:10 - af bymiljøet i Slangerup omkring 1900-tallet. 

Slangerup Byråd vedtog i 2005 lokalplan nr. 53 for Slangerup Bypark, bl.a. 
med det formål at muliggøre etablering af "Slangerup Miniby". Denne lokalplan 
er stadigvæk gældende, og vedlægges dagsordenen som bilag. 

Slangerup Idræts- og Kulturcenter (SIK) har efterfølgende tilbudt at stille et 
areal til rådighed for etablering af "Slangerup Miniby"  

Foreningen "Slangerup Miniby" anslår arealbehovet til minimum 3.000 m2 til 
ca. 100 bygninger i størrelsesforholdet 1:10; og med evt. facilieteter til besø-
gende, arbejdsskur m.v. , er det samlede arealbehov ca. 4.200 m2. 

Dette arealbehov udelukker foreslåede placeringer udover Slangerup Bypark 
og Slangerup Idræts- og Kulturcenter (SIK). 

Der foreligger fra Kommunale Bygninger og SIK overslag på, hvad en etable-
ring af "Slangerup Miniby" vil andrage. 

A) Slangerup Bypark ("Cirkuspladsen") - delområde 2 i lokalplan 53: 484.549 
kr. + tilkobling til kloak, el og vand. 

B) Slangerup Idræts- og Kulturcenter (SIK): 5.140.000 kr.  

SIK foreslår placering af "Slangerup Miniby" på centrets nuværende fodbold-
grusbane. Som modydelse ønsker SIK at kommunen etablerer en kunstgræs-
bane.  

Foreningen har til dato bygget 22 huse. 4 huse er under opførsel. 

Udvalget har tidligere drøftet sagen den 17. april og den 4. september 2012. 
Udskrift af beslutningsprotokol vedlægges som bilag 

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger, da der ikke er bevillingsmæssige 
konsekvenser. 
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Indstilling: Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstiller til Kultur-, Fritid- og Idrætsud-
valget, at: 

1. Udvalget drøfter og evt. beslutter den fremtidige placering af Slange-
rup Miniby. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Udvalget er enige om, at minibyen bør placeres i bymidten på cirkuspladsen. 
Udvalget ønsker, at administrationen udarbejder en sagsfremstilling til næste 
udvalgsmøde med nærmere beregning på udgifterne ved denne placering. 
 

Bilag: Brev fra Minibyen om huse til opstilling 
Skrivelse vedr. placering - cirkusplads og SIK 
Udtalelse vedr. miniby fra SIK 
Brev fra Slangerup Miniby vedr. praktiske forhold ved evt. placering ved SIK 
inkl. tegning 
Lokalplan 53 - Slangerup Bypark 
Beslutning fra møde i Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget d. 04.09.2012 
Beslutning fra møde i Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget d. 17.04.2012 

 

 

http://www.frederikssund.dk/media(23212,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(23220,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(23222,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(23213,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(23213,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(23237,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(23235,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(23236,1030).pdf


 

 
15 / 21 

 
Journal nr.: 

019766-2012 
Sag nr.  114 
 
 
Skibby Kino Ansøgning om driftstil-
skud 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Skibby Kino søger om et årligt driftstilskud på 30.400 kr. 

Skibby Kino har haft underskud på driften i 2009, 2010 og 2011. Ved en kraf-
tig beskæring af omkostninger og annoncering er det nu lykkedes at få redu-
ceret underskuddet. Den gennemførte digitalisering har også medvirket til 
øget billetsalg, da biografen hurtigere kan få premierefilm. 

Regnskabet for 2011 udviser et underskud på 34.465 kr. 

Driftstilskuddet forventes at dække: 

• Ejendomsskat 12.800 kr.  
• Vandafledningsafgift 4.000 kr.  
• Bygningsforsikringer 11.600 kr.  
• Renovation 2.000 kr. 

Et årligt driftstilskud vil gøre det muligt for biografen at forbedre og udvikle 
tilbuddet til biografgængerne i Skibby. 

Biografen har store udgifter til el og varme. Efter aftale har kommunens ener-
gikoordinator gennemgået bygningen med henblik på vejledning om mulige 
energiforbedringer, der yderligere vil medvirke til at nedbringe biografens om-
kostninger.  

I forbindelse med en tidligere ansøgning har juridisk afdeling udarbejdet "No-
tat om lighedsprincippet i forhold til tilskud, herunder tilskud til biografdrift" 
Notatet er vedlagt som bilag. 

Heraf fremgår det af eksempel 3, at: 

Såfremt kommunen vælger at yde et driftstilskud til en foreningsdrevet biograf 
og en privatejet biograf efterfølgende søger om et lignende driftstilskud, så er 
kommunen ikke forpligtet til at behandle sagerne om driftstilskud ens jf. lig-
hedsprincippet, idet det er organisationsformen, der er den afgørende. Dvs. 
foreningsdrevet vs. privat ejet. 

Jvf. Filmlovens § 18 kan kommunen yde tilskud, der er tale om en kan be-
stemmelse, ikke en skal bestemmelse. 
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Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi: Evt. tilskud skal finansieres inden for Kultur-, Fritid- og Idrætsudval-
gets nuværende bevilling. 

Indstilling: Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstiller til Kultur-, Fritid- og Idrætsud-
valget, at: 

1. Udvalget drøfter sagen og træffer afgørelse. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Der bevilliges et engangstilskud på 30.400 kr. finansieret af Kulturpuljen.  
 
Når Skibby Kinos regnskab for 2012 foreligger genoptages sagen. 
 
Hanne Kyvsgaard (C) var ikke til stede. 
 
 

Bilag: Notat om lighedsprincippet i forhold til tilskud 

  

 

http://www.frederikssund.dk/media(23253,1030).pdf
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Journal nr.: 

003897-2012 
Sag nr.  115 
 
 
Kulturaftalen 2012-2015. Status okto-
ber 2012 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Kulturaftalen mellem de 26 kommuner, Region Hovedstaden og Kulturministe-
riet, benævnt KulturMetropolØresund, har nu fungeret formelt i 8 måneder og 
sekretariatet for samarbejdet har udarbejdet en status over projekter-
ne/indsatserne med henblik på orientering til den politiske styregruppe og de 
enkelte kommuners Kultur- og Fritidsudvalg: 
 
Med virkning pr. januar 2012 og gældende for perioden 2012-15 er der indgå-
et en kulturaftale mellem 26 kommuner, Region Hovedstaden og Kulturmini-
steriet, benævnt KulturMetropolØresund. Den samlede projektfinansiering for 
2012-15 er som følger: Kommunal/Regional finansiering: 13.970.000 kr. Stats-
lig finansiering: 11.400.000 kr.  
 
Overordnet status: 
På det overordnede niveau er det sekretariatets oplevelse, at kulturaftale sam-
arbejdet er modtaget med stor interesse - og ønsker om samarbejde på stra-
tegisk og praktisk niveau. Kulturministeriet signalerer interesse for tilknytnin-
gen af flere samarbejdsområder og flere af landets andre kulturaftaler har 
udtrykt ønske om at etablere tvær-nationale samarbejdsrelationer. Endelig ser 
WOCO, Øresundskomiteen og Region Skåne samarbejdet som en naturlig 
samarbejdspartner.  
Aftalegrundlaget indeholder en rammebeskrivelse af aftalens projekter. Første 
halvår har været præget af etablering af det konkrete projektsamarbejde, 
forberedelse af kommende aktiviteter – og afholdelsen af en stor regional 
event. (Kulturens Motionsdag) 
 
Der pågår et løbende arbejde med at konkretisere og tilpasse aktiviteter i pro-
jekterne, hvilket involverer og inddrager de forvaltninger og kulturinstitutioner 
der indgår i det kommunale system – og de institutioner og organisationer, 
der ikke er en del af det kommunale system, men spiller en stor rolle for bor-
gerne og kulturprojekter i regionen.  
 
I flere af projekterne er det en udfordring for projektlederne at balancere for-
holdet mellem den kommunale værdi og den regionale satsning, som samar-
bejdet er udtryk for, ligesom der opleves en forskellighed i forankringen af 
projekterne i de enkelte kommuner.  
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Det er sekretariatets vurdering, at sådanne udfordringer er naturlige i et så nyt 
men også komplekst samarbejde med mange interessenter. Begge emner har 
høj prioritet i følgegruppen.  
 
 
Økonomi og styring:  
Samtlige midler for 2012 er sendt ud til aftalens projekter – med medfølgende 
regnskabsinstruks og fælles budgetskabelon. Der er lagt budgetter for alle 
projekter efter fælles budgetskabelon. Alle projektledere vurderer at projek-
terne holder budgetterne.  
 
Kommunikation: 
Formidlingen af indsatserne har været drøftet i følgegruppen, hvor en proce-
dure er aftalt. For at styrke den tværgående/overordnede kommunikation er 
samarbejdet blevet styrket pr. 1. september 2012 gennem ansættelse af en 
kommunikationsuddannet medarbejder via job-med-løntilskud.  
 
Det videre samarbejde – årets kulturkonference: 
Som en hjørnesten i samarbejdet mødes kulturudvalgsmedlemmer-
ne/politikerne fra de deltagende parter til den årlige kulturkonference. I år 
afholdes denne 25. oktober 2012 med temaet ”Partnerskaber på kulturområ-
det”. Rammen for konferencen er det tidligere Hørsholm Hospital, der i uge 43 
danner rammen om innovationsfestivalen ”Afdeling 1”, der indgår som ele-
ment i kulturaftalens projekt ”Projekt Space".  
Frederikssund Kommunes deltagelse i Kulturaftalen: 
Udvalget besluttede på mødet den 1. november 2011 at deltage i 2 delprojek-
ter: 
 
Kulturens Motionsdag:  
Søndag den 13. maj 2012 gennemførtes første led i Kulturaftalens delprojekt 
under titlen "Kulturens Motionsdag". Frederikssund Kommune, som er én af 
ialt 11 kommuner, som har valgt at fokusere på dette delprojekt havde hen-
lagt Kulturens Motionsdag til Slotsparken i Jægerspris, hvor hovedtemaet var 
en relancering af billedhuggeren J.Wiedewelts skulpturpark. 70 børn og voks-
ne blev guidet rundt til de mest markante skulpturer og deltog i bl.a. fælle-
sang og imiterede søslag. Evalueringen udtrykker overordnet tilfredshed med 
deltagelsen i projektet. 
Hovedfokus for 2013-udgaven af Kulturens Motionsdag er endnu ikke fastlagt, 
men kommunernes generelle erfaring er, at motionsaspektet skal yderligere 
vægtes. 
Kreative Børn: 
Der er indgået samarbejdsaftaler med Busters Medieakademi og Dansehaller-
ne for 2012 og 2013 med henblik på at udvikle og gennemføre kreative work-
shops fordelt på daginstitutioner og skoler i 12 kommuner. 
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Lokalt har daginstitutionerne Fjordtoften, Skibbyssen Børnehave, Børnehaven 
Katholt, Børnehuset Bakkegården og Børnehuset Strandstræde deltaget i Dan-
seworkshops. 
Flg. skoler har deltaget i medieworkshops: Byvangsskolen, Falkenborgskolen, 
Ferslev skole, Lindegårds skolen, Marbækskolen, Ådalens Skole - Nord, Græse 
Bakkebyskolen, Ådalens Skole - Syd, Solbakkeskolen, Kingoskolen, Marienlyst 
skole 
Sideløbende arbejdes der på en skabelon/model til en Kulturel guide, der kan 
tilpasses den enkelte kommune 
Mere end 4.000 børn - i de 12 kommuner, der deltager i Kreative Børn - vil i 
løbet af efteråret deltage i kreative workshops under Kulturaftalen. 

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 

Indstilling: Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstiller til Kultur-, Fritid- og Idrætsud-
valget, at: 

1. Orienteringen tages til efterretning. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Orienteringen blev taget til efterretning med ønske om en opfølgning på næ-
ste udvalgsmøde under meddelelser. 
 

Bilag: KMØ opstart og status september 2012, bilag til sagsfremstilling 
Kreative Børn juli 2012, målsætning mm. 

 

 

http://www.frederikssund.dk/media(23217,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(23218,1030).pdf
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Journal nr.: 

017259-2012 
Sag nr.  116 
 
 
Mødekalender 2013 

Lovgrundlag: Styrelsesloven. 

Sagsfremstilling: Mødeplanen for 2013 forelægges til godkendelse. 
Forslaget er udarbejdet ud fra et princip om, at Byrådets møder ligger den 
sidste onsdag i måneden, Økonomiudvalgets møder en uge før og at fagud-
valgene holder møder 2 uger før Byrådet. Princippet er enkelte måneder modi-
ficeret som følge af helligdage, ferier, budgetproces osv.  

Følgende tirsdage foreslås, kl. 10.00 i mødelokale F2: 

• 8. januar  
• 5. februar  
• 5. marts  
• 9. april  
• 7. maj  
• 4. juni  
• 13. august  
• 3. september  
• 8. oktober  
• 5. november  
• 3. december 

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 

Indstilling: Sekretariats- og udviklingschefen indstiller til Kultur-, Fritid- og Idrætsudval-
get, at: 

1. Udvalgets mødeplan for 2013 godkendes. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Godkendt. 
 

Bilag: Udkast til mødekalender 2013 

http://www.frederikssund.dk/media(23190,1030).pdf
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Meddelelser 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Til Udvalgets orientering: 

Der er udbetalt underskudsgaranti på 4.400 kr. til Musik i Vellerup Kirke. (Be-
villing 5.000 kr.) 

Der er udbetalt underskudsgaranti på 8.000 kr. til Selsø Slot Sommerkoncerter 
(Bevilling 8.000 kr.) 

European Peoples Festival har udarbejdet rapport og foreløbigt regnskab samt 
scrapbog til Europa-Nævnet og EU. 

Fastlæggelse af sted for møde i Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget den 4. de-
cember 2012. 

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 

Indstilling: Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstiller til Kultur-, Fritid- og Idrætsud-
valget, at: 

1. Meddelelserne tages til efterretning. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Taget til efterretning. 
 

Bilag: Europa-Nævnet endelig rapport dansk 
Final_report_2012_measure11 (1) 
Slutregnskab EPF - foreløbig 

 

 
 

http://www.frederikssund.dk/media(23214,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(23215,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(23221,1030).pdf

